
Go Getter level 3 

 

PRESENT SIMPLE AND PRESENT CONTINUOUS = přítomný čas prostý a přítomný čas průběhový 

1. Přítomný čas prostý (Present Simple) se používá pro vyjádření a popis faktů nebo pravidelné, 

opakující se činnosti. 

Lea lives in Hollywood.   Lea bydlí v Hollywoodu. 

Pete plays his guitar every day.  Pete hraje každý den na kytaru. 

Amy doesn’t tidy her room.                Amy si neuklízí pokoj. 

What time do you get up?                V kolik hodin vstáváš? 

 

2. Přítomný čas průběhový (Present Continuous) se používá k vyjádření něčeho, co se nyní děje, co 

právě probíhá. 

What are you doing under the table?  Co děláš pod tím stolem? 

I’m looking for my earring.                 Hledám náušnici. 

 

- Přítomný čas průběhový (Present Continuous) se také používá k popisu činnosti, která se děje 

„kolem současnosti“. Jde o situaci, která třeba zrovna neprobíhá v danou chvíli, ale probíhá „v okolí 

současnosti“. Je to nějaká činnost, která byla započata, ale není ještě dokončena. Jedná se o 

dočasnou činnost.  

 

Často používané výrazy: these days (v těchto dnech), at the moment (nyní), this week/ month 

(tento týden/ měsíc) 

I’m reading a great book these days.  Čtu skvělou knihu. 

He’s saving for a new bike.                 Šetří si na nové kolo. 

 

COMPARATIVE ADJECTIVES = druhý stupeň přídavných jmen 

Druhý stupeň přídavných jmen používáme k porovnání lidí, věcí a míst. Tvoří se:  

přídavné jméno + -er + than (než)  nebo   more + přídavné jméno + than (než) 

I am taller than my mum. – Jsem vyšší než moje matka. 

English is more interesting than Maths. – Angličtina je zajímavější než matematika. 

 

Přídavné jméno Druhý stupeň 

Krátká přídavná jména: + -er 
strong 

 
stronger 

Krátká přídavná jména končící na -e: + -r  



cute cuter 

Krátká přídavná jména končící na samohlásku + 
souhlásku: koncová souhláska se zdvojí + -er 
big 

 
 
bigger 

Přídavná jména končící na -y: odpadá -y + ier 
friendly 

 
friendlier 

Dlouhá přídavná jména: + more 
intelligent 

 
more intelligent 

Nepravidelná přídavná jména: 
good 
bad 

 
better 
worse 

 

 

SUPERLATIVE ADJECTIVES = třetí stupeň přídavných jmen 

Třetí stupeň přídavných jmen se tvoří:  

přídavné jméno + -est   nebo   the most + přídavné jméno 

 

Přídavné jméno Třetí stupeň 

Krátká přídavná jména: + -est 
strong 

 
strongest 

Krátká přídavná jména končící na -e: + -st 
cute 

 
cutest 

Krátká přídavná jména končící na samohlásku + 
souhlásku: koncová souhláska se zdvojí + -est 
big 

 
 
biggest 

Přídavná jména končící na -y: odpadá -y + iest 
friendly 

 
friendliest 

Dlouhá přídavná jména: most 
intelligent 

 
the most intelligent 

Nepravidelná přídavná jména: 
good 
bad 

 
the best 
the worst 

 

 

WAS/ WERE = minulý čas slovesa být 

1. Kladné a záporné věty 

Kladná věta  

I was at home. Já jsem byl doma. 

You were at home. Ty jsi byl doma. 

He/ She/ It was at home. On/Ona/Ona byl /a/o doma. 

We were at home. My jsme byli doma. 

You were at home. Vy jste byli doma. 

They were at home. Oni byli doma. 

 



Záporná věta  

I wasn‘t (was not) at home. 
You weren‘t (were not) at home. 
He/ She/ It wasn‘t (was not) at home. 
We weren‘t (were not) at home. 
You weren‘t (were not) at home. 
They weren‘t (were not) at home. 

Já jsem nebyl doma. 
Ty jsi nebyl doma. 
On/Ona/Ona nebyl /a/o doma. 
My jsme nebyli doma. 
Vy jste nebyli doma. 
Oni nebyli doma. 

 

2. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky  Krátké odpovědi 

Was I ill? 
Were you ill? 
Was he/she/it at home? 
Were we ill? 
Were you ill? 
Were they ill? 

Byl jsem nemocný? 
Byl jsi nemocný? 
Byl/a/o doma? 
Byli jsme nemocní? 
Byli jste nemocní? 
Byli nemocní? 

Yes, I was, / No, I wasn‘t. 
Yes, you were. No, You weren‘t. 
Yes, he/she/it was. / No, he/she/it wasn‘t. 
Yes, we were. No, we weren‘t. 
Yes, you were. No, you weren‘t. 
Yes, they were. No, they weren‘t. 

 

Otázky se tvoří přehozením slovosledu, podmět a daný tvar slovesa to be (was, were) se prohodí.  

He was at the match.          Was he at the match?    

On byl na zápase.              Byl na zápase? 

 

PAST SIMPLE = minulý čas prostý 

A. Pravidelná slovesa 

Minulý čas se u pravidelných sloves tvoří přidáním koncovky -ed ke slovesu. 

I/You/He/She/It/We/They walked home.  

Pravopisné změny: 

K většině sloves přidáme -ed a nedochází k pravopisným změnám: play – played 

Ke slovesům končícím na – e se přidá pouze -d: move – moved 

U sloves končících na samohlásku + souhlásku se koncová souhláska zdvojí a přidá se -ed: stop - 

stopped 

U sloves končících na souhlásku + -y, koncové -y odpadá a přidá se -ied: carry – carried 

 

B. Nepravidelná slovesa 

Spousta běžně používaných sloves má nepravidelný tvar pro minulý čas prostý: 

 came – came  do – did win – won 

I/You/He/She/It/We/They ran five miles yesterday.  



- Minulý čas prostý se často používá s výrazy: yesterday (včera), last night (včera večer), last 

week (minulý týden), last month (minulý měsíc), last year (minulý rok), a week ago (před 

týdnem) 

 

1. Záporné věty v minulém čase 

Zápor se v minulém čase prostém tvoří u všech osob v jednotném i množném čísle stejně, a sice 

pomocí pomocného slovesa did not/ didn’t: 

Podmět + did not/ didn’t + hlavní sloveso v infinitivu 

I slept. – I didn’t sleep.     Spal jsem. – Nespal jsem. 

She laughed. – She didn’t laugh.     Smála se. – Nesmála se. 

 

2. Otázky a krátké odpovědi v minulém čase 

Otázky se v minulém čase prostém tvoří u všech osob v jednotném i množném čísle stejně, a sice 

pomocí pomocného slovesa did: 

did + podmět + hlavní sloveso v infinitivu 

Did she go to school? – Šla do školy? 

Where did they go yesterday? – Kam šli včera? 

Krátké odpovědi se v minulém čase prostém tvoří u všech osob v jednotném i množném čísle stejně, 

a sice pomocí pomocného slovesa did/didn’t: 

Yes, podmět + did. / No, podmět + didn’t. 

Did you ride a bike yesterday? – Yes, I did.       Jel jsi včera na kole? – Ano, jel. 

Did they buy bread?  - No, they didn’t.            Koupili chleba? – Ne, nekoupili. 

 

PAST CONTINUOUS TENSE = minulý čas průběhový 

Minulý čas průběhový se používá pro popis nebo vyjádření průběhu či trvání děje v minulosti. 

I was watching TV a book all evening.  Celý večer jsem se díval/a na televizi. 

1. Kladné věty 

I was reading a book. 
You were reading a book. 
He was reading a book. 
She was reading a book. 
It was reading a book. 
 
We were reading a book. 
You were reading a book. 
They were reading a book. 

Já jsem četl/a knihu. 
Ty jsi četl. 
On si četl knihu. 
Ona si četla knihu. 
Ono si četlo knihu. 
 
My jsme si četli knihu. 
Vy jste si četli knihu. 
Oni si četli knihu. 



 

2. Záporné věty 

Zápor se u minulého času průběhového tvoří přidáním not: 

I wasn’t (was not) watching TV all evening.  Nedíval jsem se celý večer na televizi. 

He wasn’t (was not) working in the garden.  Nepracoval na zahradě. 

They weren’t (were not) riding a bike.   Nejezdili na kole. 

 

3. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky se tvoří prohozením podmětu a slovesa was/were: 

Was she cooking?     Vařila? 

Yes, she was. / No, she wasn’t.   Ano, vařila. / Ne, nevařila. 

Was it raining?     Pršelo? 

Yes, it was. / No, it wasn’t.   Ano, pršelo. / Ne, nepršelo. 

Were they sleeping?    Spali? 

Yes, they were. / No, they weren’t.  Ano, spali. / Ne, nespali. 

 

U minulého času průběhového často používáme výrazy, které určují, kdy děj probíhal, např.: 

at three o’clock in the morning – ve tři hodiny ráno 

at 15.15 last Tuesday – v 15.15 minulé úterý 

forty minutes ago – před čtyřiceti minutami 

 

PAST CONTINUOUS AND PAST SIMPLE = minulý čas průběhový a minulý čas prostý 

Minulý čas průběhový se často používá spolu a minulým časem prostým. Minulý čas prostý se používá 

pro krátkou/ dokončenou činnost či aktivitu (např. I broke my leg. – Zlomil jsem si nohu.), minulý čas 

průběhový se používá pro činnost či aktivitu, která v té stejné době probíhala (např. I was playing 

football. – Hrál jsem fotbal.). Obě části věty se spojí pomocí when (když) nebo while (zatímco). 

When/While I was playing football, I broke my leg. Když jsem hrál fotbal, zlomil jsem si nohu. 

I broke my leg when/while I was playing football. Zlomil jsem si nohu, když jsem hrál fotbal. 

 

PRESENT PERFECT = předpřítomný čas  

Předpřítomný čas se používá k vyjádření našich zkušeností, dosažených výsledků a toho, co jsme již 

udělali nebo ještě neudělali. Nikdy neuvádíme, kdy přesně to proběhlo. 



1. Kladné věty  

I’ve (have) swum with dolphins. 
You’ve (have) swum with dolphins. 
He/She/It’s (has) swum with dolphins. 
We’ve (have) swum with dolphins. 
You’ve (have) swum with dolphins. 
They’ve (have) swum with dolphins. 

Plaval/a jsem s delfíny. 
Plaval jsi s delfíny. 
Plaval/a/o s delfíny. 
Plavali jsme s delfíny. 
Plavali jste s delfíny. 
Plavali s delfíny. 

 

2. Záporné věty 

Zápor se tvoří pomocí not, které se přidá za tvar have/has: 

I haven’t (have not) swum with dolphins. Neplaval jsem s delfíny. 

She hasn’t (has not) read the book.  Ona tu knihu nečetla. 

We haven’t (have not) visited Egypt.  Nenavštívili jsme Egypt. (nikdy) 

 

3. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky se tvoří prohozením podmětu a have/has: 

They’ve (have) visited Egypt.  Have they visited Egypt? 

Navštívili Egypt.                 Navštívili Egypt? 

Has she seen the film?   Viděla ona ten film? 

Yes, she has. / No, hasn’t.  Ano, viděla. / Ne, neviděla. 

Have we bought the right PC?  Koupili jsme ten správný počítač? 

Yes, we have. / No, we haven’t.  Ano, koupili. / Ne, nekoupili. 

 

- Předpřítomný čas se tvoří: 

Podmět + have/has + příčestí minulé 

U pravidelných sloves má sloveso v příčestí minulém stejný tvar jako v minulém čase prostém: 

finished, stopped, tried… 

 

- Předpřítomný čas se často používá s výrazy ever, never. 

V otázkách používáme ever (někdy), stojí vždy za podmětem: 

Have you ever been to Spain?  Byl jsi někdy ve Španělsku? 

Never zamená nikdy a stojí ve větě vždy za have/has: 

I have never been to Spain.  Nikdy jsem nebyl ve Španělsku. 



WILL = budoucí čas 

Will se používá pro vyjádření předpovědí v budoucnosti a také pro spontánní rozhodnutí (nejsou to 

plánovaná rozhodnutí). 

 

1. Kladné věty: 

U všech osob v jednotném i množném čísle je stejný tvar: podmět + will + infinitiv (bez to) 

I’ll (will) win the match.   Vyhraji ten zápas. 

She’ll (will) study for the exam.  Ona bude studovat na zkoušku. 

You’ll (will) be the first to know. Dozvíš se o tom první. 

 

2. Záporné věty: 

Zápor se tvoří pomocí not: 

I won’t (will not) go there.  Já tam nepůjdu. 

It won’t (will not) rain.   Nebude pršet. 

 

3. Otázky a krátké odpovědi: 

Otázky se tvoří prohozením podmětu a will: 

Will you tell him?   Řekneš mu to? 

Yes, I will. / No, I won’t.   Ano, řeknu. / Ne, neřeknu. 

Will she tell him?   Řekne mu to? 

Yes, she will. / No, she won’t.  Ano, řekne. / Ne, neřekne. 

 

- Výrazy, se kterými se will často používá: 

tomorrow – zítra 

next week/ year – příští týden/ rok 

in 2023 – v roce 2023 

by 2023 – do roku 2023 

think – myslet,  suppose – předpokládat 


